
In deze rubriek brengen we eerbetoon aan 

een bijzonder lid binnen de VVBAD. 

Ann De Meulemeester is beleidsmede-

werker in de Biomedische bibliotheek van 

de Universiteit Gent. Ze maakt ook deel 

uit van de sectie Wetenschappelijke en 

Documentaire Informatie van de VVBAD.
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Hoe lang ben je al actief binnen de 
VVBAD? Wat was je motivatie om lid te 
worden?
Sinds mijn studies ben ik lid van de 
VVBAD, wat zich echter beperkte tot 
het lezen van Bibliotheek- & archief-
gids en het bijwonen van ‘Informatie’. 
Als student vond ik de VVBAD een ide-
aal kanaal om mij te informeren en om 
de bibliotheeksector en zijn mogelijkhe-
den beter te leren kennen. In 2002 werd 
ik verantwoordelijk voor de bibliotheek 
van het advocatenkantoor Stibbe. Samen 
met de collega’s bleven we de activitei-
ten volgen maar hadden we het gevoel 
dat we er als speciale bibliotheek toch 
wat buiten vielen. Wel gebruikten we 
het kanaal, met veel succes trouwens, 
voor aanwervingen. In 2009 startte ik als 
beleidsmedewerker in de Biomedische 
bibliotheek van de Universiteit Gent 
waardoor ik nog meer met de vereniging 
in contact kwam, projecten waar onze 
bibliotheek of de centrale bibliotheek 
aan mee deden werden op de eerste 
Informatie aan Zee voorgesteld. Op een 
congres van de International Federation 
of Library Associations and Institutions 

Ann De Meulemeester: 

De VVBAD moet zich verder 
buiten de grenzen openstellen

(IFLA) werd ik door een paar mensen 
die reeds geruime tijd binnen de VVBAD 
actief zijn, aangepord om na te denken 
over een actief lidmaatschap. Dit deed ik 
dan ook en sinds oktober 2009 maak ik 
deel uit van de sectie Wetenschappelijke 
en Documentaire Informatie (WDI).

Op welke vlakken ben je nu actief? Wat 
haal je er voor jezelf uit, zowel persoon-
lijk als professioneel?
Naast de dagelijkse werking en de pro-
jecten van onze bibliotheek acht ik het 
opbouwen van een netwerk enorm 
belangrijk, een netwerk aan contacten 
dat kan dienen als kanaal voor gedach-
ten uitwisseling en nieuwe bijdragen. De 
sectie WDI is een gevarieerde groep van 
mensen (academische, overheids- en 
privé bibliotheken) waardoor iedereen, 
door zijn eigen ervaring en background 
een eigen inbreng heeft. Daarom is het 
zo boeiend om er deel van uit te maken. 
Het is interessant om onze lokale proble-
matiek mee te nemen naar een internati-
onale groep en een wisselwerking te heb-
ben met de kennis die je van buitenlandse 
collega’s opdoet. Via mijn activiteiten in 
buitenlandse associaties vergaar ik infor-
matie die mede kan bijdragen tot het net-
werk van de VVBAD. 

Als bestuurslid van de ‘Health- and 
Biosciences’-sectie van IFLA sta ik 
mee in voor de nieuwsbrief, de website 
en het opmaken van het programma 
voor het jaarlijks congres. We volgen 
van nabij de European Association for 
Health Information and Libraries (EAHIL) 
en maken samen met de Université 
Catholique de Louvain, deel uit van het 
lokaal organiserende comité voor de con-
ferentie van 2012 in Brussel.

Het idee om niet buiten onze eigen instel-
ling te kunnen/mogen kijken en niet te 
weten waar iedereen mee bezig is, zou 
me afschrikken. 

Sinds wanneer ben je eigenlijk lid van 
IFLA? 
Mijn eerst bezoek aan het IFLA-congres 
dateert van 2008 waar ik tijdens een soci-
aal evenement met de secretaris van de 
'Health & Biosciences Section' in contact 

ben gekomen. Al snel werd ik in hun net-
werk opgenomen en draaide ik mee in 
hun besprekingen. Sinds het congres 
van 2009 werd ik 'webmaster' en sinds 
2010 combineer ik dit met de functie 
van 'newsletter editor'. In 2010 werd de 
Universiteit van Gent dan ook officieel 
lid van IFLA, zodat ik nu als “Information 
Officer” deel uitmaak van het bestuur van 
de sectie. 

Welk thema ligt je nauw aan het hart?
Informatiegeletterdheid bij studenten is 
een thema waar ik graag over lees en aan 
werk. Door mijn contacten met studenten 
sta ik soms versteld van het gebrek aan 
informatiegeletterdheid en hun gebruik 
van wetenschappelijk bronnenmateri-
aal. Ik vind dit thema enorm belangrijk 
om verder uit te diepen. Internationaal 
schenkt men veel aandacht aan de inte-
gratie van informatiegeletterdheid binnen 
curricula. Spijtig genoeg betreft het heel 
vaak een enkele bibliotheekinstructie in 
het gebruik van databanken of de cata-
logus. Terwijl het beter zou zijn om deze 
instructie samen met de vakspecialist uit 
te bouwen en in het curriculum te inte-
greren.

Hoe hoop je dat de vereniging zelf zal 
evolueren in de toekomst?
De kracht van Informatie aan Zee en 
andere studiedagen moet zeker behou-
den blijven. Wel acht ik het belangrijk dat 
de vereniging zich verder buiten de gren-
zen openstelt en gaat samenwerken voor 
bepaalde studiedagen.

Als gesprekspartner voor beleid van 
wetenschappelijke bibliotheken mag er 
vanuit de VVBAD nog extra ondersteu-
ning komen, gezien de lacune die VOWB 
momenteel nalaat. 

Er is een enorm potentieel aan jonge 
mensen die dienen gestimuleerd te wor-
den om actief te participeren. Het imago 
van de vereniging moet voor deze groep 
aantrekkelijker gemaakt worden. Zo zou 
het oprichten van een intersectorale 
werkgroep van technologen een meer-
waarde kunnen bieden voor het optima-
liseren van de website en het implemen-
teren van nieuwe technologieën. (JH) 


